## 會長報告

各位會員、先生、女士:

本會很高興在過去一年得到各位的支持。你們的支持使我們的服務得以順利發展。本會除了致力提供優質服務予殘疾人士外,近年亦積極推廣傷健共融的精神,鼓勵智障人士融入社會。商界及市民在這方面扮演了很重要的角色。

我們能夠成為由南華早報及 香港電台舉辦的「愛心聖誕大行 動 | 的受惠團體之一,感到非常鼓 舞。是次籌款活動為 12 個受惠團 體籌得超過 12,000,000 元。本會 的自閉症人士發展及支援中心獲捐 款720,000元作成立的裝修費 用。此外,思健(由怡和管理有限 公司成立的慈善機構)透過「愛心 聖誕大行動」捐款約275,000元予 感官花園計劃。是次活動除了為本 會籌得所需經費以拓展新服務外, 我們還有機會接受南華早報及香港 電台訪問,本會服務使用者亦參與 了數個社區共融活動,包括到咖啡 連鎖店星巴克品嚐咖啡、遊覽海洋 公園及香港迪士尼樂園等,增加了 他們融入社區的機會。

政府在 2005 年設立了二億元的「攜手扶弱基金」,就商業機構對非政府機構推行社會福利項目所作出的捐贈,向該非政府機構按額資助。本會很高興得到花旗集團捐款15萬元,以資助本會於香港仔康復中心新設立的感覺統合治療中心,並成功申請「攜手扶弱基金」第二輪

撥款,獲資助接近 150,000 元。此外,本會亦成為永旺 (香港)百貨有限公司舉辦的 「行善有曆傳愛心」活動受惠 團體之一,獲捐款約190,000 元,購買復康巴士予本會屯 門及元朗區的服務使用者, 供社區支援服務的服務使用 者之用。



為了推動智障人士使用資訊 科技與外界溝通,本會於2005年 下旬開展「視訊關懷網」計劃。參 加的服務使用者可透過視像會議, 與其家人、其他服務單位的服務使 用者及職員、公眾人士溝通。此計 劃不但有助智障人士認識更多朋 友,擴闊生活領域,更能促進傷健 共融。本會在2006年2月於荃灣 廣場舉行了「視訊關懷網」計劃啟 動禮,向市民大眾宣傳此項有意義 的計劃。

過去一年,本會繼續推動「香港最佳老友」運動的發展,目前已有七間中學及大專院校成立「香港最佳老友」分社。本會將向特殊學校推廣此運動,以招募更多智障人士參與。為推廣「香港最佳老友」運動,本會於2006年3月及4月舉辦第二屆「香港最佳老友」運動電能烹飪比賽。本會很高興得人對電能烹飪比賽。本會很高興得協辦團體,並得到梁文韜先生、瑪俐亞女士及謝寧小姐擔任決賽評判。決賽於奧海城舉行,本會感謝歌星李逸朗先生及蔣雅文小姐擔任大會表

演嘉賓。是次活動共有約 110 隊 參賽隊伍,每隊均有一名或以上的 智障成員。參賽者來自「香港最佳 老友」分社、不同的中學、特殊學 校、社區團體等,參加人數多達 300人。參賽隊伍在比賽中發揮合 作精神及加深了對智障人士的了 解,充分表現傷健共融的精神。

在2005年及2006年上旬,本 會多個大型活動均得到各界人士的 鼎力協助,活動包括售旗日、「我 的馬拉松|慈善電影特別場、 United Colors of Benetton 與 Milk 雜誌的 T- 恤義賣活動、步行籌款 等。我們亦深感榮幸及高興獲得多 位知名人士蒞臨主禮,他們包括立 法會主席范徐麗泰太平紳士、立法 會議員霍震霆太平紳士、康復專員 馬羅道韞女士、社會福利署助理署 長(康復及醫務社會服務)薛棟先 生、東區區議會主席丁毓珠太平紳 士、葵涌扶輪社社長鄭奇龍先生、 香港特殊奧運會運動員梁舒恆小姐 及戴啟雄先生、香港理工大學康復 治療科學系副系主任李曾慧平博士 及香港大學社會工作及社會行政學 系助理教授黃於唱博士。





■「愛心聖誕大行動」開展禮

去年度,本會有多項服務及 新計劃得到多個機構及善長的支 持,包括社會福利署、香港賽馬會 慈善基金、獎券基金、伊利沙伯女 皇弱智人士基金、凱瑟克基金、華 人永遠墳場基金、利銘澤黃瑤璧慈 善基金、Capital Lake Property Ltd、蘋果日報慈善基金、明德抬 轎比賽慈善基金、周問心堂基金有 限公司、葵涌扶輪社、荃灣扶輪 社、的近律師行、東亞銀行、職業 安全健康局、電訊盈科、砵砵子兒 童雙周刊、薪火行動及蔣子軒先生 (小克)。其他協助本會推廣服務的 機構包括蘋果日報、信報財經新 聞、經濟日報、成報、大公報、亞 洲週刊、每週財經動向、有線電視 月刊、TVB 周刊、Lisa 味道雜 誌、香港電台、互動電視、亞洲電 視、路訊通、地鐵公司、九廣鐵路 公司、恆生銀行、永隆銀行、星展 銀行、廖創興銀行、第一太平戴維 斯、露德聖母堂、香港房屋協會、 香港房屋委員會及各物業管理公 司、公共交通運輸機構及其他選擇 以無名氏方式作出支持的人,本會 謹此致謝。

本人謹向董事局主席林余佩 馨女士的英明領導致意,在董事局 各委員攜手合作及專業指引下,加 上眾委員會的努力,使本會能為殘 疾人士提供優質服務。在此,感謝 李百灝太平紳士主持的專責小組、 李萍英博士主持的管理委員會、林 振敏太平紳士主持的人力資源委員 會、鄧麗華醫生主持的中途宿舍顧 問委員會、周偉霖律師主持的拓展 及維修委員會、羅友聖先生主持的 服務推廣及公共關係委員會、文孟 和先生主持的招標委員會、陳紹沅 先生主持的個案取錄審批委員會、 方叔華神父主持的交流計劃委員會 及扶康家庭管理小組、李福善先生 主持的投資委員會、陳惠卿女士主 持的財務委員會、許盧萬珍女士主 持的研究委員會,與及審計委員會 的努力。

最後,我感謝大家對扶康會 的支持。





■第二屆「香港最佳老友」運動電能烹飪比 賽

## President's Report

Fellow members, Ladies and Gentlemen,

We are thankful to have your bighearted support in enabling the smooth running of our service programmes in the past year. Apart from providing quality services for people with disabilities, we have also actively involved in promoting social inclusion and participation of people with mental handicap. More importantly, all these were achieved with significant contribution from the business community and the general public.

It is indeed a great encouragement for us for being one of the beneficiaries of "Operation Santa Clause" organized by the South China Morning Post (SCMP) and Radio Television Hong Kong (RTHK). The event had raised a total fund of more than \$12,000,000 for 12 beneficial organizations. Our Development and Support Centre for Persons with Autism received a donation of \$720,000 to pay for fittingout cost. Moreover, a donation of \$275,000 for the Sensory Garden was received from the Mindset, (a registered charitable organization founded by the Jardine Matheson Group) via "Operation Santa Claus". Not only did the Operation raise funds to support our service initiatives and development, but we were also granted the chance to be interviewed by SCMP and RTHK, and our service users had also participated in several social activities, including tasting coffee at Starbucks, visit to the Ocean Park and Hong Kong Disneyland. The activities enhanced their opportunities of integration with the wider community.

Under the \$200 million "Partnership Fund for the Disadvantaged" established in 2005, the Government will provide matching grants to donations made by corporates to support non-governmental organizations' social welfare projects. We were grateful to Citigroup's \$150,000 donation, which supported the new Sensory Integration Therapy Centre set up at our Rehabilitation Centre and enabled the subsequent approval of an equivalent grant from the Partnership Fund for the Disadvantaged. In addition, we were also one of the beneficiaries of AEON Stores (Hong Kong) Company Limited's "18th Anniversary Wall Calendar Charity Sale", receiving a donation of about \$190,000 for the purchase of a rehabus to serve the users of community support service in Tuen Mun and Yuen Long region.

In an attempt to promote the use of information technology by people with mental handicap in communication with others, the "Cyber Care Project" was launched in the latter half of 2005. Through employing video conferencing, participants with mental handicap were able to communicate effectively with families, users and staff from other service units, and the general public. Not only did the project help them to make friends with more people, it also widened their scope of life and promoted inclusion between people with and without disabilities. To publicize this meaningful initiative, "Cyber Care Project Launching Ceremony" was held at Tsuen Wan Plaza in February 2006.

In the past year, we continued our endeavour in promoting the "Best Buddies Hong Kong" Movement. There are currently 7 secondary



■ Visit to Hong Kong Disneyland

schools and tertiary institut-ions that have established Best Buddies chapters. Efforts will be extended to recruit people with mental handicap in special schools to join the movement. The 2<sup>nd</sup> "Best Buddies Hong Kong" Movement Electric Cooking Competition was launched in March and April this year as one of our promotion campaigns. We were delighted to have CLP Power Hong Kong Limited as co-organizer for two consecutive years, a big thanks to Mr. Leung Man To, Ms. Maria Cordero and Ms. Tse Ning who served as judges for the Finals held at Olympian City, and singers Mr. Don Li and Ms. Mandy Chiang as performing guests. The event had attracted over 110 contesting teams, each team comprised one or more people with mental handicap. Apart from our Best Buddies teams, there were teams coming from secondary schools, special schools and community organizations, amounting to more than 300 contestants in total. The contest witnessed the spirit of cooperation between the people with and without disabilities, enhanced our understanding of the people with mental handicap and promoted social inclusion.

During 2005 and the first half of 2006, a number of our mass events had received great support from





"Operation Santa Claus" Closing Ceremony

various parties in the community. These included Flag Day, "Marathon" charity film show, T-shirt charity sale by United Colors of Benetton and Milk magazine, Charity Walkathon, etc. We were also honoured to have prominent figures in town to be our guests of honour, Hon. Mrs. Rita Fan, GBS, JP, President of Legislative Council, Hon. Timothy Fok, GBS, JP, member of Legislative Council, Mrs. Mary Ma, Commissioner for Rehabilitation, Mr. Sit Tung, Assistant Director (Rehabilitation and Medical Social Services), the Social Welfare Department, Ms. Christina Ting, BBS, JP, Chairman of Eastern District Council, Mr K.L. Cheng, President of Rotary Club of Kwai Chung, Miss. Leung Shu Hang and Mr. Tan Kai Hung, athletes of Hong Kong Special Olympics, Dr. Cecilia Li-Tsang, Associate head, Department of Rehabilitation Sciences of The Hong Kong Polytechnic University, Dr. Wong Yu Cheung, Assistant Professor, Department of Social Work and Social Administration of The University of Hong Kong.

In the past year, we were grateful to have a large number of our service programmes and new initiatives receiving generous support from many organizations and individuals. These included the Social Welfare Department, The Hong Kong Jockey Club Charities Trust, The Lotteries Fund, Queen Elizabeth Foundation for the Mentally Handicapped, Keswick Foundation, Chinese

Permanent Cemeteries Fund, Drs. Richard Charles and Esther Yewpick Lee Charitable Foundation, Capital Lake Property Ltd., Apple Daily Charitable Foundation, The Matilda Sedan Chair Race Charities Fund. Rotary Club of Kwai Chung, Rotary Club of Tsuen Wan, Deacons, The Bank of East Asia, Occupational Safety and Health Council, PCCW Limited, BuBuG Kids Bi-weekly, Eternal Flame Action and Mr. Chiang Chi Hin (Siu Hak). We are also grateful to many other public agencies and companies that have helped promote and publicize our services. They included Apple Daily, Hong Kong Economic Journal, Hong Kong Economic Times, Sing Pao Daily News, Tai Kung Pao, Asia Week, The Financial Trend, Cable Guide, TVB Weekly, Lisa Bi-weekly, Interactive TV, ATV, Roadshow, MTR Corporation, KCRC, Hang Seng Bank, Wing Lung Bank Ltd, DBS Hong Kong, Liu Chong Hing Bank, FPD Savills, Our Lady of Lourdes Church, Hong Kong Housing Society, Hong Kong Housing Authority, properties management companies, public transport companies and many others who preferred to remain anonymous.

May I also take this opportunity to extend my sincere thanks to Mrs. Eleanor Lam, Chairman of the Council, for her great leadership. The expertise and team effort of the Council members with support and guidance from the Task Force Chaired by Mr. Simon P.H. Li, MBE,



■ 2<sup>nd</sup> "Best Buddies Hong Kong" Movement Induction Cooking Competition

JP, the Management Committee chaired by Dr. Eria Li, the Human Resources Committee chaired by Mr. Anthony Lam, JP, the Advisory Committee on Halfway Houses chaired by Dr. Dunn Lai Wah, the Development and Maintenance Committee chaired by Mr. William Chow, the Marketing and Public Relations Committee chaired by Mr. Joseph Salaroli, MH, the Tender Board chaired by Mr. Derek Man, the Admission Board chaired by Mr. Stephen Chan, the Exchange Programme Committee and Casa Famiglia Management Team chaired by Fr. Bonzi, the Investment Committee chaired by Mr. Simon F.S. Li, LLD, GBM, the Finance Committee chaired by Ms. Annie Chan, the Research Committee chaired by Mrs. Jenny Hui and Audit Committee have all contributed to our provision of quality services to people with disabilities.

Thank you again for all your support to Fu Hong Society!

Simon K.K. Wong President

